
Zápis zasedání GPKR V Praze dne 3.3.2023

Přítomni: Miroslava Hurdová (ředitelka KaM), Matúš Maďar (Kajetánka), Damian Wałoszek
(17. listopad), Nina Fabová (Švehlovka), Samo Rusnak (Budeč), Anna Stojka (Budeč),
Tomáš Kalina (Heyrovského), Oskar Wirth (Heyrovského), Lukáš Mansfeld (Šafránkův
pavilon), Patrik Romanský (Kajetánka), František Balint (Kajetánka)

Zapisovatel: Damian Wałoszek

Program:
● Rekonstrukce Švehlovky a budoucnost divadla Venuše ve Švehlovce
● Rekonstrukce obecně
● Přípravy rekonstrukce Šafránkova pavilonu a náhradní bydlení
● Zastaralá stránka Grémia bez přístupů členů
● Rada KaM - noví členové
● Změna cen za používání praček a sušiček
● Hrazení dopravy na Grémium pro mimopražské studenty
● Přehodnocení maximální doby pro schůzi KR
● Ubytování absolventů na koleji
● Ceny ubytování na kolejích - předjednání

Rekonstrukce Švehlovky a budoucnost divadla Venuše ve Švehlovce
Švehlovka - když bude rekonstrukce, tak se v tom případě zruší divadlo Venuše na
Švehlovce. Divadelníci byli od začátku upozorněni, že se Švehlovka bude rekonstruovat.

Pokud bude rekonstrukce, tak celý prostor půjde do rekonstrukce a divadelníci se nebudou
moct vrátit, protože to bude výukový prostor UK (kongresové a výukové centrum a
přednáškový sál). Snaží se jim nabídnout jiné prostory, v průběhu rekonstrukce by mohli
využívat menzu, ale divadelníci si hledají jiné prostory, které by jim vyhovovaly. Jsou o tom
informováni od začátku, pravidelné jednání co půl roku.

Rekonstrukce Švehlovky - jak to ovlivní ubytované a kapacitu?
Stará budova se bude rekonstruovat - stavebně se oddělí stará a nová část. Studenti ze
staré budovy se budou moct přestěhovat na jiné koleje. Rezervační kapacity v REHOSu se
stihnout s předstihem pořešit a vyblokovat.
Nová budova - jenom případně malé rekonstrukce za provozu.

Rekonstrukce obecně
Rekonstrukce - co se týče investičních záměrů - na konci března bude vyhodnocení, jestli
budeme úspěšní žadatelé. Bylo podáno 33 projektů napříč kolejemi v ČR, 2,6 mld. celkem,
ministerstvo má 1,5 mld. k rozdělení.

Investiční záměr je podán na celou kolej; přes léto se budou opravovat stoupačky v nové
budově.



Damian byl na schůzce s poslankyní Klárou Kocmanovou ohledně vysokoškolského bydlení
a předal informace týkající se obecně fungování kolejí a hlavně ohledně financování z
dotací, které je nevyhovující (jednou za dlouhý čas grant s 40% účastí s podmínkami
brzkého dokončení projektů, oproti univerzitám, které jsou běžně financované s 10% účastí).
Problematiku vysokoškolského ubytování se bude ještě řešit se Studentskou komorou Rady
VŠ, s kolejními radami napříč ČR, uspořádá se debata v Hybernské atd., a ze vzešlých
podnětů se snad připraví změna na úrovni legislativy nebo MŠMT.

Přípravy rekonstrukce Šafránkova pavilonu a náhradní bydlení
Rekonstrukce Šafránkova pavilonu - jedna ze žádostí v investičním záměru. KaM oslovil
poskytovatele bydlení v Plzni, aby studenti měli kde bydlet během rekonstrukce, soukromé
studentské ubytování + středoškolské internáty. Řeší se, aby studenti si mohli udělat
rezervaci přímo u těch domluvených kapacit. Cenově +- stejně jako kolej Bolevecká. Celý
Šafránek má 120 míst, něco na Boleveckou a Heyrovského, zbytek ostatní domluvené
ubytování. Když vyjde investiční záměr, tak se bude rekonstruovat od jara 2024, ale už je to
potřeba vyklidit na podzim 2023.

Zastaralá stránka Grémia bez přístupů členů
Matúš řeší, aby měli přístup k webové stránce Grémia.
Zjistíme, jak půjde nastavit přístup.

Rada KaM - noví členové
Pravomoc Grémia - navrhuje rektorovi jmenovat si 2 ze 7 členů Rady KaM (2 Grémium, 2
Senát, 3 jmenuje rektor na základě vlastního uvážení)
Poslední půlrok Rada není schopna plnohodnotně fungovat, protože lidi zvolení za nás moc
neparticipují. Nikola Bartková - Budeč - odešla. Kateřina Junáková - Švehlovka -
zaneprázdněná kvůli Větrníku + dokončuje školu.
Matúš navrhuje Patrika Romanského - bývalý člen KR na Kajetánce.
Matúš navrhuje Tomáše Kalinu - aktuálny predseda KR Heyrovského - neplánuje
kandidovat na člena KR ve volbách v dubnu, ale chtěl by se dál podílet na věcech
studentských

Otázka na kandidáty, jak dlouho plánují bydlet na koleji:
Kalina bude bydlet na koleji půlrok nebo rok a půl. Je ochotný být v Radě KaMu i ty 2 roky.
Romaský - píše diplomku, ještě to bude docela trvat, možná půjde na PhD, na koleji
přibližně rok, pokud půjde na doktorát, tak zůstane na koleji déle, ale každopádně plánuje
zůstávat v Praze.

Usnesení 1/23
GPKR se usnáší na návrhu J. M. rektorce odvolat stávajících zástupců GPKR v Radě KaM,
jmenovitě Nikoly Bartkové a Kateřiny Junákové.
Pro 4 - proti 0 - zdržel se 0
Usnesení bylo jednohlasně schváleno.

Usnesení 2/23
GPKR se usnáší na návrhu J. M. rektorce jmenovat zástupců GPKR v Radě KaM, Patrika
Romanského a Tomáše Kaliny.
Pro 3 - proti 0 - zdržel se 1



Usnesení bylo schváleno.

Změna cen za používání praček a sušiček
Podnět od vedoucích kolejí, ale plošně opatření není změněno. V současnosti se platí za
praní 6 Kč / 30 minut. Ceny z roku 2015.
Současné náklady:
10,22 Kč za cyklus (30 minut) pračky
7,53 Kč za cyklus (30 minut) sušičky

Buď by se zvýšily ceny za praní, anebo mírně zvýšila cena kolejného (třeba 1 Kč/den) a
praní by bylo zdarma.

Rozhodnutí se nechá na příště - ať si Kolejní rady zjistí, jaké řešení by bylo pro ně lepší.

Hrazení dopravy na Grémium pro mimopražské studenty
Pořeší se, jestli/jak by se to dalo udělat.

Přehodnocení maximální doby pro schůzi KR
KR se musí sejít vždy jednou za 60 dní a zároveň alespoň 6x ročně.
Většinou se to stíhá, ale párkrát se stala schůze narychlo, i když nebylo moc co řešit.
Návrh, aby byla pouze podmínka setkání 6x ročně.
Návrh, aby se uvolnila podmínka (pro KR, ale i pro Grémium) na 4x ročně.

Usnesení 3/23:
GPKR předkládá Radě KaM návrh na úpravu dokumentu “VOLEBNÍ ŘÁD PRO VOLBU
ČLENŮ KOLEJNÍCH RAD vysokoškolských kolejí Univerzity Karlovy” spočívající ve zrušení
čl. 3 odst. 2 písm a).

Dále GPKR navrhuje změnu v dokumentu “Jednací řád kolejních rad vysokoškolských kolejí
Univerzity Karlovy v Praze” tak, že čl. 2 odst. 1 písm. a) mění následovně: “Řádná zasedání
kolejní rady (dále jen „řádná zasedání“) se konají nejméně čtyřikrát za kalendářní rok”.

Poslední změnu GPKR navrhuje v dokumentu “Jednací řád Grémia předsedů kolejních rad
Univerzity Karlovy v Praze” tak, že čl. 2 odst. 1 písm. a) mění následovně: “Řádná zasedání
Grémia (dále jen „řádná zasedání“) se konají nejméně čtyřikrát za kalendářní rok”.

GPKR má za to, že původní znění článků je v dnešní době zastaralé. Díky možnosti KR a
GPKR řešit problémy studentů operativně prostřednictvím internetu odpadla potřeba
původní frekvence oficiálních zasedání KR a GPKR.
GPKR navrhuje RKaM aby toto usnesení schválilo.

Pro 4 - proti 0 - zdržel se 0
Usnesení bylo jednohlasně schváleno.

Ubytování absolventů na koleji



Pokud si student podá v květnu žádost (ale bude v létě absolvovat), tak se dostane na kolej
jako student od nového školního roku. Není to fér vůči nově nastupujícím prvákům, kteří pak
nemají kde bydlet.
Otázka, jestli ubytovávat absolventy pouze do volné kapacity (takže klidně jiná kolej).
Absolventi mají prvních 90 dní zvýhodněnou cenu, a potom hostinské ubytování mínus 40%.

Pořeší se do příštího Grémia.

Ceny ubytování na kolejích - předjednání
Inflace byla 15,1%. Stačí navýšení ceny kolejného cca. 8,1%.
Podnět od vedoucích kolejí - Hvězda, Otava, Kajetánka, Hostivař - žádost, aby se
nové/lepší/větší/zrekonstruované pokoje měly vyšší navýšení.
Dostaneme návrh konkrétních cen.


